



## NIGHT OF THE LIVING DICKS

### NIGHT OF THE LIVING DICKS

Als Venla in den Besitz einer Brille kommt, mit der sie sehen kann, welche Männer buchstäbliche „Dickheads“ sind, offenbart sich ihr die ganze Gewalttätig- und Bedrohlichkeit maskuliner Sexualität. Ilja Rautsi arrangiert Motive von Horror, Splatter und Film Noir zu einem anarchischen Sittenbild toxischer Männlichkeit und plädiert mit bissiger Ironie für ein Ende binärer Geschlechtervorstellungen.

*When Venla gains possession of a pair of glasses that enable her to see which men are literally “dickheads”, the full violent and threatening nature of masculine sexuality is revealed to her. Director Ilja Rautsi plays with the motifs of horror, splatter, and film noir to create an anarchic visualisation of toxic masculinity that pleads, with trenchant irony, for an end to binary gender concepts.*

**Ilja Rautsi** beweist erneut, dass der Genrefilm politisch ist. Sein blutiges Regiedebüt „Helsinki Mansplaining Massacre“ lief 2018 bei den NFL. Davor war er als Drehbuchautor tätig („Neliapila“, 2016; Mitarbeit an dem Dokumentarfilm „Spandex Sapiens“, 2016).

*Ilja Rautsi proves once again that genre film is political. His bloody directorial debut, “Helsinki Mansplaining Massacre”, was at the 2018 NFL. In 2016, he wrote the short “Only Pussies Screw” and co-wrote the documentary “Spandex Sapiens”.*

Finnland, DK 2021, 19 Min., finn. OF, engl. UT

R: Ilja Rautsi B: Ilja Rautsi K: Kerttu Hakkarainen D: Sonja Kuittinen (Venla), Tommi Korpela (Simo Rantamies), Santeri Helinheimo Mäntylä (Frodo), Roosa Söderholm (Kata), Tanja Heinänen (TV-Host) P: Mark Lwoff, Misha Jaari, Bufo Films

## NORDIC SHORTS

# 3

## ZUKUNFTSVISIONEN

Sei es die nahe oder die ferne Zukunft – Science Fiction nimmt stets Bezug auf die Welt, aus der sie stammt. Vier Filme, die kritisch in die Zukunft blicken.

### VISIONS OF THE FUTURE

*Whether it is the near or the distant future. Science fiction always references the world from which it comes. The programme shows four films that take a critical look at the future.*

## LYCKAD UPPTINING AV HERR MORO

SUCCESSFUL THAWING OF MR MORO

## SHROUDS HAVE NO POCKETS

EGGIÐ / HEARTLESS

JORDBUNDNA / EARTHBOUND

Fr 5.11.

22:15h  
CS1